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A pártelnök szerint MDF nélkül nem lesz jobboldali kormányzás 

Dávid Ibolya: A hatalomért 
nem szövetkezünk 
Demokratikus fék vagy a fontos reformok 
megvalósítását segítő ellenzék - így látja az 
MDF választások utáni szerepét Dávid Ibo-
lya. A pártelnök Szegeden tartott fórumán 
vita alakult ki arról: együtt kell-e mű-
ködniük a jobboldali pártokkal a győzelem 
érdekében. 

Valódi vita alakult ki tegnap azon a lakos-
sági fórumon, amelyet Dávid Ibolya tartott 
Szegeden. Az MDF elnökének az egyik 
résztvevő azt rótta fel, hogy a kormányvál-
tást hiúsíthatják meg, ha nem működnek 
együtt a jobboldali pártokkal, elsősorban a 
Fidesszel. A pártelnök erre együgyűségnek 
és hisztérikusnak nevezte azt a törekvést, 
hogy a radikális jobboldaltól a balközépig 
mindenki egy pártba tömörüljön. Szerinte 
ezt a logikát csak egy cél vezérli: megsze-
rezni a hatalmat. Az elnök hozzátette: 
nem működnek együtt olyan párttal, 
amely a zsarolás eszközével él. Dávid itt 
arra a nemrég nyilvánosságot kapott esetre 
célzott, hogy az MDF-es Romsics Imrét a 
fideszes Bagó Zoltán megfenyegette: ve-
szélybe kerülhet a munkája, az egzisztenci-
ája, ha elindul a választásokon. A Fidesz az 
ügy miatt visszaléptette Bagó Zoltánt. 

Dávid Ibolya ugyanakkor hangsúlyozta: 
pártja nélkül nem lesz jobboldali kormány-
zás Magyarországon. Programjukról el-
mondta: egykulcsos, tizennyolc százalékos 
személyi jövedelemadó bevezetését tartják 
indokoltnak, mert ez segítené a gazdaság 
kifehérítését. A politikus az oktatással 
kapcsolatban közölte: ma hat egyetemistá-
ra jut egyetlen ipari tanuló. A termelő ága-
zatban tevékenykedő cégek nem tudnak 
fejleszteni, mert kevés és sokszor nem elég 
képezett munkás áll rendelkezésükre. A 
szakmunkásképzés felügyeletét ezért a gaz-
dasági kamarákra kellene bízni. Vissza kell 
állítani továbbá a kötelező kamarai tagsá-
got és a kamaráknak hatósági feladatokat 

Dávid Ibolya: Aleendő ellenzéknek együtt kell működnie a kormánnyal Fotó: Schmidt Andrea 

A KISVALLALKOZOKERT 
Dávid Ibolya sajtótájékoztatót is tartott Sze-
geden. Ezen többek között elhangzott, hogy a 
párt a kisvállalkozók érdekében fontosnak 
tartja a hazai piac védelmét, előnyt biztosíta-
na a magyar beszállítók számára, valamint 
csökkentené az adminisztrációs terheket és 
az élőmunka terheit. Ellenzik továbbá a meg-
takarítások megadóztatásának 2007-re ter-
vezett bevezetését. 

kell átvenni az önkormányzatoktól, mi-
nisztériumoktól. 

Beszélt a Tiszta kezek nevű programjukról, 
mely a korrupciót szeretné visszaszorítani. 
Hangsúlyozta: a pártok 386 millió forintot 
költhetnének kampányra, az elemzők szerint 
azonban a két nagy 5-8 milliárd forintot fordít 
erre a célra. Kitért arra is, hogy az MSZP és a 
Fidesz eddig 10 ezer milliárd forintnyi össze-
get ígért el. A pártelnök hangsúlyozta: keve-
sen hiszik Magyarországon, hogy ebből bármi 
megvalósulhat, különösen a gazdasági muta-
tók ismeretében. A hiteltörlesztés a teljes 
GDP-növekedést elviszi, ezért cinizmusnak 
és hazardírozásnak nevezte a kormánypárt és 
a legnagyobb ellenzéki párt viselkedését. 

Dávid Ibolya az MDF szerepéről elmondta: 
a reformokhoz kétharmados törvények kelle-

CSONGRADON KOSZORÚZOTT 
Néhány percre a Szent József-plébániára is be-
tért Dávid Ibolya tegnap délelőtt, amikor Csong-
rádon járt. Az MDF elnöke a rövid vizitet követően 
Dóczi Margittal és Rabi Mihállyal, a párt szentesi 
és csongrádi képviselőjelöltjével megkoszorúzta 
Antall József néhai miniszterelnök mellszobrát. 
Ezután Vásárhelyre utazott, ahol Lázár János 
polgármesterrel találkozott. 

nek. Ezért olyan ellenzékre lesz majd szük-
ség, amely a közös célok érdekében hajlandó 
együttműködni a kormánnyal. Ha pedig 
megvalósulna a nagykoalíció, akkor az ellen-
zéknek demokratikus fékként kell majd mű-
ködnie. 

G. ZS. 

Szakma 
PANEK SÁNDOR 

Az egész ügynökügy minden zavara és méltatlansága tetten érhe-
tő az Élet és Irodalom új cikkében, amelyben Ungvári Krisztián 
történész az egyházi személyek és a pártállami titkosszolgálat 
kapcsolatáról ír. A cikkben Paskai László jelentései kapcsán ismét 
előkerül Gyulay Endre szeged-csanádi megyés püspök neve, és a 
szerző tényként állítja, hogy a szegedi püspököt beszervezték. 
Feltételezett jelentéseiről nincs szó, Gyulay Endre pedig lapunk-
nak adott interjújában kereken tagadja, hogy tartótiszttel lett vol-
na kapcsolata, és bármilyen jelentés származna tőle. 

Ismét ott állunk, ahol legutóbb: a közbeszéd egy szolgálatban 
megöregedett emberről találgat, nevét azzal a rendszerrel hozzák 
összefüggésbe, amely egy életen át tartotta megfélemlítés alatt őt és 
egyházát. Bárki szólal meg ebben az ügyben, a Kádár-rendszer alat-
tomos taposóaknáit kell kerülgetnie, érvelni nem tud, mert az ügy-
nökügy a maga teljességében mára már feltárhatatlan. A feltétele-
zés pedig, hogy egy ember jelentett, noha azt állítja, hogy nem szár-
mazik tőle jelentés, azt a velejéig romlott logikát és gyanakvást 
kényszeríti ránk, amelyet a rendszer itt hagyott örökségül. 

Nem a beszervezettek és feltételezett beszervezettek neve itt a 
botrány, hanem az, hogy sem a rendszer működtetőiről, sem an-
nak politikai felelőseiről nincs szó. Ungvári Krisztián cikkében 
sem az a lényeges, hogy ismét feldobta Gyulay Endre nevét. Ha-
nem az hogy, bár a cikk ezt csak érinti, a megnevezett bárom tar-
tótiszt közül az egyik, Péter-Bartha Gábor jelenleg a magyar 
Nemzetbiztonsági Kabinet titkára. Bizonyára megvannak az ál-
lambiztonsági szakma praktikus indokai, amiért e tiszteket rejtve 
kell tartani. De milyen amorális szabály lehet fontosabb annál, 
hogy tizenhat évvel a rendszerváltozás után Magyarországon az 
emberek legalább morális jólétben éljenek, és ne egymásra gya-
nakodva vitassák a múltat 1 

Nincs okom kétségbe vonni Ungvári Krisztián gondolatmene-
tének jóhiszeműségét, miszerint az egykori egyházi beszervezet-
tek, ha beszélnek, leleplezhetik azokat, akik ma is szerepet visz-
nek a magyar pohtikában. De ki ártja magát szívesen a politiká-
ba ? Bízhat valaki józan ésszel abban, hogy egy politikai leleplezés 
nyomán nem mossák össze a beszervezót és a beszervezettet: 
Hihető, hogy a beszervezett, aki a rendszer működtetőihez képest 
áldozat, megmenekül a politikai sárdobálástól ? Milyen kiforgatott 
közerkölcs kell ahhoz, hogy a megfélemhtettektöl kérjük számon 
a hatalom bűneinek leleplezéséti Amikor tavaly Péter-Barthát 
megkérdezték, hogy készített-e vagy kapott-e jelentéseket egyhá-
zi személyekről, így fogalmazott: „Ez olyan szakmai kérdés, 
amely államtitkot képez." 

Ez itt a szakma. Ez itt a kérdés. 

Hirtelen halál az utcán 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Meghalt egy fiatal férfi tegnap-
előtt este a nyílt utcán. A Szege-
di Rendőrkapitányság közigaz-
gatási eljárásban vizsgálja egy 
21 esztendős férfi hirtelen halá-
lának körülményeit. A rendőr-
ség adatai szerint a fiatalember 

csütörtökön este Szeged belvá-
rosában az utcán rosszul lett. 
Barátja azonnal kihívta a men-
tőket, akik megpróbálták újra-
éleszteni, azonban a fiatalember 
életét már nem tudták meg-
menteni. Szakértő bevonásával 
vizsgálják a haláleset körülmé-
nyeit. 

Zsombói népfőiskola 
Ma tartja huszonnegyedik évzáróját a zsombói Wesselényi Tanyai 
Népfőiskola. A professzorok és a zsombói tanyákon élő hallgatók fe-
hér asztal mellett, közös ebéddel búcsúztatják az idei tanévet. A 
2 0 0 5 - 2 0 0 6 - o s tanévben a résztvevők i smét vál tozatos t é m á b a n hall-
gathattak előadásokat. A novemberi nyitó rendezvényen író-olvasó 
találkozót tartottak Tóth Bélával és Horváth Dezsővel. Ezenkívül 
Galbács Zoltán az alternatív energiákról beszélt, Blazovich László 
Szeged középkoráról tartott előadást. Benyik György az új pápáról, 
Horváth Ferenc Szeged középkori váráról és templomáról beszélt. A 
népfőiskola előadója volt ebben a tanévben Papp István is, aki adó-
ügyekről tájékoztatott. A hallgatók B. Fejes Katalintól és Békési Imré-
től a költészet varázsáról, Simái Mihály verseiről hallhattak. Az 
egészséges életmódról Sonkodi Sándor tartott előadást. 

Grafikákat kapott ajándékba a miniszterelnök 

Gyurcsány Ferenc makói ígéretei 

A SZEPLAST Nyílászáró-gyártó Kft. 
folyamatosan bővülő megrendeléseinek kezeléséhez keres 

ÉPÍTŐ-/ÉPÍTÉSZMÉRNÖKÖT, 
ÉPÍTÉSVEZETŐT 

Feladata: 
-építési projekteknél nyílászáró-árajánlat készítése 
- alvállalkozói szerződések előkészítése 
- alumínium, acél, műanyag nyílászáró-szerkezetek tervezése 
- beépítés szervezése, építési napló vezetése 

- generálkivitelezőkkel kapcsolattartás 

Az ideális jelölt: 
-szakirányú műszaki felsőfokú végzettséggel rendelkezik 
- C A D tervezőprogramot felhasználói szinten kezel 
- angol- vagy németnyelv-tudással rendelkezik 
- rendelkezik B kategóriás jogosítvánnyal 

- vezetői tapasztalat előnyt jelent 

Amit kínálunk: 
- versenyképes fizetés 
- szakmai képzés 
- kreatív munkalehetőség 

Fényképes pályázatokat az alábbi címre várjuk: 
SZEPLAST Nyílászáró-gyártó Kft. 

6728 Szeged, Budapesti út 8. 

Az M 4 3 - a s au tópá lya megépí -
tését, a termálfürdő fejlesztését 
és legalább egy kétszáz főt fog-
lalkoztató termelőüzem város-
ba telepítését ígérte tegnap Ma-
kón Gyurcsány Ferenc minisz-
terelnök. Hallgatóságától azt 
kérte, támogassák az MSZP 
parlamenti képviselőjelöltjét, 
Búzás Péter polgármestert. 

A városi könyvtár előtti téren 
mondott beszédet a makóiaknak 
Gyurcsány Ferenc kormányfő 
Búzás Péter polgármester, or-
szággyűlési képviselőjelölt társa-
ságában, akit azzal ajánlott a 
makóiak figyelmébe, hogy jól is-
meri őt, tudja róla, helyén a szíve 
és az esze, tehetséggel és erővel 
áldotta meg az Úr. A következő 
Gyurcsány-kormány parlamenti 
többségének ilyen emberekre 
lesz szüksége - mondta nagy 
tapstól kísérve a miniszterelnök. 

Gyurcsány Ferenc az MSZP Új 
Magyarország-programjának ré-
szeként mindenekelőtt azt ígérte 

Gyurcsány Ferenc és Búzás Péter a makóiak között Fotó: Karnok Csaba 

a makóiaknak, hogy a következő 
ciklusban megtervezik, majd 
megépítik az M43-as gyorsfor-

PORTRÉ A KORMANYFOROL ES EDESANYJAROL 
Gyurcsány Ferenc - vendéglátója, Búzás Péter tá rsaságában - gyalog 
tette meg az utat a városházától a könyvtár előtti térig. Útközben rengete-
gen várták, hogy kezet fogjanak vagy néhány szót váltsanak a kormányfő-
vel. A makói naiv festő, Igaz Lajos ajándékot hozott neki: egy portrét róla, 
illetve egyet édesanyjáról. - A tévében láttam mindkettőjüket, és elhatá-
roztam, lerajzolom őket, hogy ha Makóra jön, átadhassam neki - mondta 
el lapunknak Igaz Lajos. 

galmi utat, s ennek köszönhető-
en megélénkülhet a gazdasági 
fejlődés. Azt is elmondta, hogy a 
következő négy évben a Maros 
gyógyiszapjára és az itteni ter-
málvízre alapozva, a fürdőt fel-
újítva fürdővárossá kell fejleszte-
ni Makót, ami több száz új mun-
kahelyet jelent a városnak és 
környékének, illetve hogy Makó-
nak szüksége van egy száz-két-
száz főt foglalkoztató ipari üzem-
re. Nem feledkezett meg a mi-
niszterelnök a makói mezőgaz-

daságról, a hagymakertészetről 
sem. Mint fogalmazott, önkor-
mányzati és állami segítséggel 
olyan gazdaszervezetet kell ala-
pítani, amely képes megoldani, 
hogy a makói áru feldolgozva, 
csomagolva jusson piacra. 

A kormányfő és Búzás Péter fó-
rumát a hideg idő ellenére bő 
másfél ezresre becsülhető tömeg 
hallgatta végig - a beszédet gyak-
ran megszakítva tapssal és ováci-
óval. 

SZABÓ IMRE 


